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U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, obavjcstavamo Vas da ce pitanje 
predsjedniku Viade, gospodinu Milojku Spajicu u ime Kluba poslanika „Evropa sad'‘ na 
Trecoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja u 2024. godini, koja je 
zakazana za 5. april 2024. godine postaviti oviasceni predstavnik, poslanik Miodrag Lakovic

S postovanjem,

Vasi.lije Carapic
Predsjednik Kluba poslanika “Evropa sad”
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SKUPSTINA CRNE GORE 
Predsiedniku Andriji Mandicu

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, predsjedniku Vlade Crne Gore, 
gospodinu Milojku Spajicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Uvazeni predsjednice Vlade, gospodine Spajicu,

Kako planirate u narednom periodu da zastitite crnogorsko drustvo, izborni sistem i 
demokratiju od subverznih djelovanja, kojih smo bill svjedoci tokom afere Do Kvoit ?

Obrazlozenje:

Neposredno pred izbore 11. junabili smo svjedoci kreiranjatzv. afere Do Kvonijedne brutalne 
zloupotrebe drzavnih institucija za pokusaj diskreditacije politickih protivnika. Prije par dana 
imali smo priliku da cujemo od advokata Do Kvona, gospodina Rodica, da je isti negirao 
navode o finansiranju kampanje ili Pokreta Evropa sad. Advokat je naveo da je njegov 
branjenik zloupotrijebljen prilikom pisanja pisma, te da je isto imalo za cilj slabljenje najjaceg 
polilickog subjekta u Crnoj Gori. Ta afera, koja je ugrozila dcmokraticnost i objektivnost 
izbornog procesa, do danas je ostala veliki teret crnogorske politike i pravosudnili institucija. 
Zloupotreba drzavnih institucija ogleda se prije svega u zloupotrebi Vijeca za nacionalnu 
bezbjednost, koje je sazvano zbog pisma Do Kvona, a cija svrha i misija nije da se bavi 
operativnim predmetima i informacijama, kao ni da na bazi neprovjerenih informacija 

uzbunjujejavnost.

Ir^Lakovic
Poslanik
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KLUB POSLANIKA ..EVROPA SAD" 

Poslanik, g-din Miodrag Lakovic

POSLANICKO PITANJE

Kako planirate u narednom periodu da zastite crnogorsko drustvo, izborni sistem 
i demokratiju od subverzivnih djelovanja, kojih smo bill svjedoci tokom afere Do 
Kvon?

Obrazlozenje

Neposredno pred izbore 11. juna bili smo svjedoci kreiranja tzv. afere Do Kvon i 
jedne brutalne zloupotrebe drzavnih institucija za pokusaj diskreditacije politickih 
protivnika. Prije par dana imali smo priliku da cujemo od advokata Do Kvona, 
gospodina Rodica, da je isti negirao nevode o finansiranju kapmanje, ili Pokreta 
Evropa sad, Advokat je naveo da je njegov branjenik zloupotrijebljen prilikom 
pisanja pisma, te da je isto imalo za cilj slabljenje najjaceg politickog subjekta u 
Crnoj Gori. Ta afera, koja je ugrozila demokraticnost i objektivnost izbornog 
procesa, do danas je ostala veliki teret crnogorske politike i pravosudnih 
institucija, Zloupotreba drzavnih institucija ogleda se prije svega u zloupotrebi 
Vijeca na nacionalnu bezbjednost, koje je sazvano zbog pisma Do Kvona, a cija 
svrha i misija nije da se bavi operativnim predmetima i informacijama, kao ni da 
na bazi neprovjerenih informacija uzbunjuje javnost.

ODGOVOR
Postovani poslanice Lakovicu,

Zahvaljujem na Vasem pitanju. U obrazlozenju ste na precizan nacin napravili 
presjek citave afere uz potenciranje kljucnih dogadaja koji su je obiljezili, a uz 
ocekivanje konacnog epiloga u postupku koji je pokrenulo SDT. Na ovu temu sam 
vjerujem u proteklom periodu rekao vise nego dovoljno, a detaljnu izjavu sam dao 
i SDT u svojstvu gradanina.
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Takode ste kazali da smo neposredno pred izbore 11. juna bili, citiram - svjedoci 
brutalne zloupotrebe drzavnh institucija za pokusaj diskreditacije politickih 
protivnika. Lijepo ste to srocili ali hajde da prevedemo na obican jezik - Bili smo 
svjedoci brutalne izmisljotine kojom su htjeli da me iskljuce iz izborne trke. 
Do Kvon je bio voljni ili nevoljni saucesnik tog neuspjelog pokusaja i radujem se da 
se konacno sazna istina.

Postovani poslanice,

Akcenat Vaseg pitanja je na aktivnostima koje 44. Vlada planira da uradi u cilju 
stvaranja institucionalnih mehanizama kako buduci nosioci vlasti ne bi dosli u 
situaciju da institucije sistema iskoriste u svrhe politickog obracuna.
Stoga je prije svega vazno imati u vidu da se upravljanje sisteraom nacionalne 
bezbjednosti ureduje Ustavom Crne Gore, zakonima i podzakonskim aktima za 
implementaciju sistema nacionalne bezbjednosti. Takode, obavjestajno - 
bezbjednosni sektor je dio sistema nacionalne bezbjednosti i njegovo 
usmjeravanje i koordinaciju obavlja Vijece za nacionalnu bezbjednost.
Primjer flagrantne zloupotrebe Vijeca za nacionalnu bezbjednost u tzv. aferi Do 
Kvon je opomena i alarm kako nasim institucijama tako i drustvu da se jos uvijek 
nijesmo oslobodili tekovina svojstvenih totalitarnim drustvima.
Stoga ce Vlada uloziti maksimalne napore da svi akteri i nosioci javnih funkcija 
rade u skladu sa zakonom i samo u domenu nadleznosti koje im resorno ili 
funkcionalno pripadaju.

U tom pravcu, u narednom periodu Vlada ce inicirati reviziju svih strateskih 
dokumenata i zakonskih i podzakonskih akata iz doraena nacionalne bezbjednosti, 
kako bi prvenstveno identifikovali pravne (ali i sustinske) neuskladenosti koje 
vrlo vjerovatno ostavljaju prostor za razlicite interpretacije nadleznosti unutar 
sistema nacionalne bezbjednosti.

Ovaj prostor odgovoran donosilac politickih odiuka svakako nece koristiti na 
negativan nacin, ali primjer afere u vezi sa kojom je Vase pitanje (opet se vracam 
na to kao ogledni primjer) najbolje oslikava kakve rizike po demokratiju moze 
imati neodgovoran pojedinac na poziciji mod.

Dakle, kroz eliminaciju pravnih nedorecenosti i preciznije formulisanje 
nadleznosti npr Vijeca za nacionalnu bezbjednost 1 Biroa za operativnu 
koordinaciju, ovaj manipulativni prostor nesavjesnom akteru bi potencijalno 
mogao biti suzen.

Medutim, mozda i vazniji zadatak ove Vlade bice podizanje nivoa svjesnosti kod 
gradana kako bi bili u stanju da efikasnije prepoznaju djelovanje domacih ili 
stranih aktera ciji karakter ima oblike hibridnih aktivnosti. S tim u vezi, jedan od 
tekudh zadataka Vlade je i kompletiranje prve nacionalne Strategije odgovora za 
suprostavljanje hibridnim prijetnjama za period 2024-2028 godine.



Vjerujem da ce ovo biti dobar korak u pravcu izgradnje jakog sistema nadonalne 
bezbjednosti, sposobnog da se prilagodi i u potpunosti odgovori na sve 
bezbjednosne izazove, subverzivno djelovanje, propagandu, dezinformacije, 
mijesanje u izborne procese, rizike i prijetnje.
Dostizanjc z6ljenog nivoa bezbjednosti |e preduslov dobrobiti drzave^ drustva i 
svakog pojedinca, jer bezbjednost omogucava progres i prosperitet na svim 
poljima, garant je domacih i stranih investicija i katalizator turizma.
Kao jedan od nacina zastite subverzivnog djelovanja Vlada ce nastaviti rad na 
jacanju instituclja, posebno pravosudnog sistema, u borbi protiv organizovanog 
kriminala, korupcije i jacanja vladavine prava.
Na kraju dajem podrsku SDT-u da sto prije utvrdi ko je sve ucestvovao u 
zloupotrebi Do Kvona za montiranje afere nekoliko dana prije izbora, Izuzetno je 
vazno da nadlezni organi utvrde svaki detalj ove afere, kako bismo mnoge stvari 
istjerali na cistac, razoblicili mnoge samozvane borce za pravdu i sprijecili sve 
potencijalne zloupotrebe drzavnih resursa u politicke svrhe.

savremene

S postovanjem,

PREDSJEDNIK 
" Bjr^ilojko Spajic


